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SEGELL INFOPARTICIPA.

El passat 1 de maig va tenir lloc la cerimònia de lliurament 
de la vuitena edició del Segell Infoparticipa.

El Segell InfoParticipa a la qualitat i la transparència de la 
comunicació pública local és una certificació que atorga 
la Universitat Autònoma de Barcelona (UAB) a partir de 
les avaluacions que realitza el Laboratori de Periodisme 
i Comunicació per a la Ciutadania Plural (LPCCP) de les 
webs locals.

Avaluen la informació pública dels ens locals des de la 
perspectiva que aquesta permeti a la ciutadania conèixer 
quin són els seus representants polítics, com gestionen 
els recursos col·lectius i quines formes de participació 
tenen al seu abast. Es tracta d’una marca de qualitat que 
pretén donar garanties de confiança i credibilitat a les 
ciutadanes i els ciutadans, i un incentiu pels responsables 
polítics i tècnics.

L’Ajuntament d’Anglès ha estat guardonat amb la màxima 
distinció per tercer any consecutiu.

Benvolguts anglesencs i anglesenques,

Aquest és el darrer butlletí en el qual us faig el resum trimestral de fites 
aconseguides al nostre poble. El proper ja el farà el nou alcalde, en Jordi 
Pibernat i Casas, a qui agraeixo molt sincerament que hagi fet un pas 
endavant, permetent-me iniciar un nou camí, un nou repte que combina 
els dos mons que m’apassionen: l’enginyeria informàtica i el servei públic.

Agraeixo als companys i companyes del consistori aquests 6 anys de 
treball intens i molt especialment als membres de l’equip de govern pel 
seu suport incondicional en els moments difícils i també que m’hagin 
perdonat les errades que, com a qualsevol persona humana, he comès 
durant aquesta etapa. Espero sincerament que, per a la majoria dels 
anglesencs i anglesenques, la balança pesi més del costat positiu que del 
negatiu.

Aquest segon trimestre de 2021 hem vist començar i avançar a bon 
ritme les obres de la Variant d’Anglès, rebent la visita del vicepresident 
i conseller de Polítiques Digitals, Sr. Jordi Puigneró. També hem obtingut 
una subvenció importantíssima pel nostre poble, la que permetrà 
convertir-nos finalment en una extensió del Museu de la Ciència i de la 
Tècnica de Catalunya, a més d’atreure turisme internacional a una zona 
poc coneguda i plena de bellesa natural i patrimonial. Teniu un reportatge 
més extens en aquest butlletí sobre aquest projecte.

Hem rebut novament el Segell de Qualitat de la Informació i de la 
Transparència dels ajuntaments, amb un 96% de compliment.

Pel que fa a les obres de renovació dels quadres elèctrics i de l’enllumenat 
a LED per tal reduir la petjada ecològica i cuidar més el medi ambient, 
tot ha avançat dins de la normalitat, tot i que  l’empresa ha demanat una 
pròrroga per un màxim de 3 mesos degut a alguns imprevistos, com per 
exemple, la detecció de zones on el cablejat que passa per sota de les 
voreres s’haurà de canviar completament.

El projecte d’obres de renovació del clavegueram i pluvials s’ha aprovat 
definitivament i s’anunciarà la licitació perquè les empreses interessades 
a executar les obres presentin ofertes. A més, actualment entan en marxa 
les licitacions pel contracte de monitoratge i socorrisme de la piscina, el 
servei de redacció del projecte museogràfic per executar la subvenció 
europea i s’han adjudicat les obres de substitució de finestres de l’Escola 
Pompeu Fabra i el servei de control de plagues. L’equip de serveis tècnics, 
secretaria i intervenció de l’ajuntament han treballat intensament per tirar 
endavant tots aquests expedients de contractes.

La brigada d’obres i serveis ha continuat reparant focus, posant a punt 
la piscina, canviant senyals de trànsit, arreglant desperfectes als espais 
públics, com és el cas de l’entrada a l’aparcament de la Pl. De la Vila i tot 
l’entorn de la Font dels Jardins de Can Cendra, entre moltes altres coses. 
Aprofito per felicitar a tota la brigada i demanar-los que segueixin així.

S’han finalitzat fa pocs dies les oposicions per les dues places de 

funcionari de carrera de la policia local d’Anglès. Només 
han aprovat dos candidats, suficients per cobrir les places 
de funcionari vacants, però caldrà un nou procés més 
senzill per crear una borsa de la qual es puguin estirar 
agents en cas de baixes. No som l’únic municipi al qual 
li passa, ja que a les recents oposicions convocades per 
Vidreres o Lloret han quedat pocs candidats aprovats en 
comparació amb la quantitat d’aspirants. Agraeixo molt 
sincerament als agents que s’han ofert a fer hores extres 
per cobrir tots els torns durant juliol i agost.

Tot esperant les Gales 2021, plenament respectuoses 
amb les mesures de protecció contra la COVID, us desitjo 
a tots i a totes que tingueu un molt bon estiu.

Gràcies per haver-me fet l’immens honor de ser la vostra 
alcaldessa durant 6 anys. És una experiència de vida 
única que explicaré en un llibre en el qual Anglès tindrà 
un paper molt important, atès que és la Vila que m’ha 
donat una llar, una família i la responsabilitat majúscula 
de vetllar per ella i els seus habitants. 

Ens veiem per Anglès. Sempre vostra,

Àstrid 
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CANVI DE LLUMANERES

En obra civil s’ha treballat en el Carrer de Ponent fent 
rasa nova. I també s’ha treballat fent les postes a terra 
dels quadres del camp de futbol i de la zona de la Policia 
Local. Tenen 2 equips treballant-hi

En obra elèctrica, hi ha dos equips treballant:  Un equip 
acabant la Font del Canyo i a punt d’iniciar l’enllumenat 
del carrer de les Fàbriques i un altre equip que està 
fent el canvi de llums del sector de la Triassa i accés 
Gasolinera Crta Bescanó. S’ha completat les llumeneres 
tipus peatonals de la Plaça de Salvador Costa, Carrer de 
Can Planes i Carrer del Dr. Ramon Vinyas. També s’han 
completat les llumeneres del  carrer Rissec, Travessia 
Escoles, Carrer dels Pins , Carrer d’Alfred Nobel , Carrer 
de Sant Miquel  i Grup de cases Burés al Carrer de la 
Verneda.

MOBILIARI URBÀ I SENYALITZACIÓ

A part de les tasques de manteniment rutinari ( canvi 
de senyalització malmesa, substitució progressiva de 
les paperes en malestat i manteniment de carrers i 
voreres) aquest trimestre des de l’àrea de manteniment i 
conservació s’han fet aquestes actuacions:

S’han netejat d’herbes les façanes de l’arcada de Can 
Verdaguer i s’han reparat diferents desperfectes.

S’ha reparat el mur i la barana d’accés al pàrquing de la 
plaça de la Vila malmesa per un accident.

S’han instal·lat tubs de venitl·lació per a l’ascensor a la 
biblioteca.

S’ha fet la reparacio de teules i neteja de canals de la 
teulada de la sala de ball. Tambe hem fet derivacions als 
tubs pluvials per evitar els degoters i s’han instalt vidres 
nous a les vidrires de la teulada.

S’està acabant de pavimentat i posar parquet a la sala 
gran de l’Hotel d’Entitats i s’ha senyalitzat amb cinta 
antlliscant tota l’escala.

La Font de Can Cendra és patrimoni protegit i recentment, 
un dels bancs del voltant s’havia trencat. Les arrels del 
voltant de la font impedien poder-hi caminar bé. S’han 
reparat tots els bancs i s’ha paviemtat el terra del voltant 
de la font. 

S’han reparat diferents deficiencies a la piscina exterior 

per tal de tenir-la a punt per la temporada d’estiu.

S’ha fet l’adequació dels jardins de la placeta de l’Estació

S’ha desenbossat la canalització d’aigua de la bassa del 
Canyo.

RECOLLIDA D’ALIMENTS

Una de les tasques que porta a terme la brigada és la 
d’anar a Girona a recollir periòdicament els aliments 
que posteriorment repartiran els voluntaris de Caritas a 
Anglès.
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MONUMENT ALS DONANTS DE SANG

El 30 de maig vàrem inaugurar un monument al 
començament del Passeig de l’Estació per tal d’homenatjar 
totes les persones que de manera desinteressada i 
altruista donen sang per ajudar a salvar vides.

Aquest monument era una de les propostes guanyadores 
del pressupostos participatius que per diverses 
circumstàncies no s’havien pogut dur a terme.

L’obra simbolitza un gran cor amb una gota de sang 
central que regalima i cau sobre de dos parells de mans 
obertes. Segons els autors locals, en Quim Barcelona i en 
Gerard Roca, aquesta gota és com “or” per qui necessita 
aquesta sang.

L’acte va comptar amb la presència del sr. Jordi Segura, 
president de l’Associació de Donants de Sang de Girona; 
el sr. Marc Ibars, president de la Federació Catalana de 
Donants de Sang, la sra. Quima Casas, delegada dels 
donants de sang d’Anglès i també diversos delegats/
es de la Selva. L’equip municipal encapçalat per la seva 
alcaldessa Àstrid Desset, també hi vàren estar presents.

Des de l’Ajuntament agraïm a tothom que fa possible 
poder realitzar aquestes campanyes al llarg de l’any i us 
encoratgem a seguir donant!

CONSELL D’INFANTS I JOVES

El primer Consell d’Infants i Joves d’Anglès ja es troba en 
ple funcionament un cop constituït el passat 22 de febrer. 
Així, aquesta setmana -dilluns 31 de maig- es va celebrar 
per via telemàtica el plenari d’exposició i priorització de 
les propostes que els alumnes de 5è i 6è de primària 
i 1r i 2n d’ESO de l’Institut Rafael Campalans, l’Escola 
Pompeu Fabra i l’Escola FEDAC han presentat al llarg de 
les darreres setmanes.

Durant el període de presentació de propostes els tres 
centres educatius van fer arribar prop d’una quinzena 
d’iniciatives, una cada grup-classe.

Durant el plenari, aquests projectes van ser exposats per 
un representant de cada grup-classe i, finalment, es van 
sotmetre a votació dels 13 membres que conformen el 
Consell d’Infants i Joves.

En aquesta primera edició, l’Ajuntament va encarregar 
als centres educatius que les propostes s’emmarquessin 
en actuacions relacionades amb els Objectius de 
Desenvolupament Sostenible (ODS) de l’Agenda 2030, 
concretament en els ODS 11, 13 i 15. Així, el resultat de 
la priorització de propostes va ser el següent:

Ara, un cop celebrat el plenari d’exposició i priorització de 
les propostes el govern municipal donarà resposta a les 
actuacions plantejades.

A més, el consistori també informarà i consultarà al 
Consell en aquells temes que es cregui que la visió dels 
infants i joves pugui tenir una aportació qualitativa.

En aquest Butlletí des de l’àrea de joventut volem 
compartir la bona valoració que ha tingut el projecte de 
prevenció de les violències de gènere que vam explicar 
al darrer número. Tant l’alumnat de 6è, com les tutores, 
com la tècnica de joventut creuen que la prova pilot ha 
estat encertada i ha tingut molt bona acollida i per això 
ja s’està treballant amb les dues escoles per a poder-lo 
implementar de cares al curs vinent. 

Pel que fa a les intervencions a l’institut, aquest curs 
2020-21 s’han fet un total de 50 xerrades / tallers des 
de 1er d’ESO fins a 2on de Batxillerat, de temàtiques 
tant diverses com la convivència a l’aula, l’ús i abús de 
les noves tecnologies i les xarxes socials, el sexting i el 
sexpreading, les violències de gènere, com elaborar un 
bon currículum i eines bàsiques de recerca de feina, 
mobilitat internacional, etc. A 4t d’ESO s’ha comptat 
també amb el projecte Trajectòries de l’Oficina Jove de la 
Selva, que a través de deu persones joves de la comarca 
treballa els diferents recorreguts educatius, formatius i 
laborals possibles per tal de mostrar altres opcions als i 
les adolescents en aquest moment vital de canvi d’etapa. 

Per altra banda, com ja és costum, el dia abans de Sant 
Jordi es va fer a l’Esplai de Sant Julià el lliurament de 
premis del concurs literari i fotogràfic juvenil Ter-Brugent 
on en aquesta setena edició han participat 13 persones 
amb una fotografia (7 d’Anglès) i 6 persones amb un 
microrelat (3 d’Anglès), cap d’elles però premiades. 

Tanmateix, en aquest període de temps s’ha engegat un 
treball conjunt amb els municipis de la Cellera de Ter, 
Sant Julià del Llor i Bonmatí i Osor arrel de la preocupació 
al voltant de determinades situacions i comportaments 
d’algunes persones adolescents i joves principalment 
relacionades amb el consums d’alcohol i cannabis.

 L’objectiu és treballar des d’una visió comunitària per tal 
d’anar a la una, i per això s’estan duent a terme un seguit 
d’actuacions preventives en aquest sentit. 

Just abans de finalitzar el curs, Creu Roja Joventut de 
Girona va fer una xerrada sobre drogues a l’alumnat de 
3er d’ESO i Impacta’t Teatre ho va treballar amb els de 
4t d’ESO a través del teatre-fòrum Anem de festa!? Per a 
les famílies i persones referents s’ha organitzat la xerrada 
Joves, alcohol, porros, botellon, festa… a càrrec d’Energy 
Control i que s’ha fet a tots quatre municipis amb bona 
participació, debat i interès. 

A més, hi ha la intenció de fer un recordatori a tots els 
establiments que venen alcohol de la prohibició de venda 

i subministrament a persones menors d’edat. 

Recordar que des de l’àrea es fa un suport a les entitats 
i empreses del poble duent a terme activitats de lleure a 
l’estiu i desitjar doncs una bona campanya i en general 
un bon estiu!

Si voleu estar al dia de les informacions i actuacions de 
l’àrea de joventut, podeu contactar directament amb la 
tècnica al 620203300 / tbaldiz@selva.cat o seguir el 
compte d’Instagram @estaciojove_anglescat. 
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PROJECTE DE CREACIÓ DEL CENTRE 
D’INTERPRETACIÓ BURÉS

El projecte consistirà en la creació d’un centre museístic 
i d’interpretació de la història i del territori de la Vall 
d’Anglès que actuarà també com a centre de visitants i 
punt de dinamització turística del territori.

El cost total previst ascendeix a 349.100,82 € dels quals 
la Generalitat n’assumeix el 50% (174.550,41 €) amb 
fons FEDER, la Diputació de Girona el 25% (87.275,21 €) 
i l’Ajuntament l’altre 25% (87.275,21 €). 

Per altra banda, des de l’any 2016, el MNACTEC està 
donant suport tècnic amb fons propis a l’ajuntament 
pel que fa a assessorament museístic, la redacció de 
l’avantprojecte que ha permès obternir el PECT i la 
redacció de memòries tècniques específiques.

Entre octubre i novembre de 2019 l’Ajuntament d’Anglès 
va treballar i presentar la proposta de projecte a la 
Diputació de Girona que coordinava en aquell moment 
als socis de la província que hi estaven interessats: 
la Universitat de Girona, el Consell Comarcal de l’Alt 
Empordà, els ajuntaments d’Amer, Anglès, Roses i Sant 
Joan de les Abadesses, la Unió Intersectorial d’Empresaris 
del Ripollès i l’associació GRETA.

El projecte global presentat es va anomenar “Girona 
Patrimoni Actiu” i les actuacions a fer s’orienten a 
recuperar, protegir, conservar i valoritzar el patrimoni 
arquitectònic, cultural, històric i natural del territori a 
través de la generació de valor econòmic, social, cultural, 
turístic i de coneixement, amb un fort component 
innovador.

 A l’abril de 2021 es va publicar la resolució i el passat 29 
de juny es va presentar públicament el projecte al Parc 
Científic i Tecnològic de Girona.

Els objectius per a Anglès són:

•  Crear una oferta cultural i turística única que permeti 
als visitants conèixer un llegat històric de més de 
2.700 anys d’història en un sol espai patrimonial 
que integra des d’un jaciment arqueològic fins a una 
fàbrica tèxtil.

• Explicar la història europea a partir de l’aprofitament 
del medi amb l’explotació dels metalls, de la fusta i 
de l’aigua, des de la revolució neolítica, amb el ferro, 
fins a la industrial dels segles XIX-XX, amb l’energia 
hidràulica i el vapor (amb el Vapor de la Burés com a 
peça central).

El projecte museogràfic incorporarà elements tecnològics 
innovadors i promourà l’eco-innovació a partir de l’ús de 
materials i productes de proximitat, com l’ús de la fusta 
de la zona.

A més, amb la col·laboració de l’Associació Vela Llatina, es 
recuperarà la memòria històrica de l’antic pas de barca 
de llibant per creuar el Ter ubicat al costat de la Burés, ja 
que l’espai museïtzat inclourà una reproducció de l’antiga 
barca que, a més de formar part de l’exposició, podrà ser 
emprada al riu en jornades educatives i festives. 

Creació del centre de visitants de la Vall

L’equipament actuarà també com a centre d’atenció i 
recepció dels visitants del municipi i promoció dels seus 
atractius (el barri antic, la via verda i el Ter, la ruta del 
Vescomptat de Cabrera, la ruta del ferro, etc)

Equipament optimitzat per al servei als ciutadans.

El Centre museístic i d’interpretació i el centre de visitants 
de la Vall s’integraran dins dels equipaments d’ús ciutadà 
ja en funcionament a la nau 3. El projecte integra la 
vessant cultural i educativa de la seva museïtzació amb 
l’activitat social de la població a les mateixes instal·lacions, 
la preservació del patrimoni i la promoció turística.

El projecte destaca per 3 elements concrets:

1. Transferència de coneixement

Al centre d’interpretació que es pretén posar en marxa 
a la Burés amb aquest PECT es transferirà coneixement 
mitjançant dues grans línies estratègiques: Formació 
i Banc de Coneixement del tèxtil i de la fusta (les dues 
grans indústries de la Vall d’Anglès)

1.1. Formació en artesania amb una clara vessant 
professionalitzadora.

• Alhora que es construiran peces destinades a l’espai 
museïtzat, es formarà a joves en l’àmbit del treball 
artesanal de la fusta.

• Es realitzaran cada any cursos de fusteria amb la 
matèria prima de fusta del municipi i voltants, per tal 
de construir la reproducció de la barca de llibant que 
travessava els treballadors de la fàbrica i habitants 
de la zona a cada riba del Ter.

• Un cop reproduïda la barca, es reproduiran peces de 
tel·lers i de l’antiga fàbrica que es podran vendre als 
visitants del centre d’interpretació.

1.2. Banc de Coneixement

• Consisteix en elaborar material escrit, audiovisual i 
en format web sobre els processos de producció tèxtil 
de la fàbrica des dels orígens fins al seu tancament 
al 2008.

• Elaborar material escrit, audiovisual i en format web 
sobre els processos d’artesania de la fusta.

• Documentació dels processos de producció tèxtil de 
l’antiga fàbrica a partir de testimonis i documents 
escrits de l’arxiu històric d’Anglès.

• Difusió de documentals

• Creació d’un portal web interactiu i immersiu amb tot 
el coneixement generat.

• Promoció d’espais / tallers d’exploració per a la 

innovació en l’àmbit del tèxtil i la fusta a partir dels 
coneixements recollits.

2. Innovació

Els tallers d’innovació que es duran a terme als espais 
socials com la Sala Polivalent i el propi museu tindran 
per objectiu generar noves idees de nous processos 
o productes derivats de la fusta i del tèxtil, que un cop 
definits i desenvolupats es puguin experimentar i crear 
als tallers i cursos artesanals dels quals s’ha parlat a 
l’apartat de formació.

S’organitzarà com a mínim 1 simposi anual sobre 
artesania tèxtil i fusta així com jornades sobre el patrimoni 
industrial. El coneixement que s’hagi pogut recopilar 
i documentar serà presentat anualment en aquestes 
jornades.

3. Internacionalització

Comptem amb el suport del Museu de la Ciència i de la 
Tècnica qui ens assessora a través de tècnics experts. 
Un cop posat en funcionament el centre d’interpretació 
esdevindrem una extensió del MNACTEC que és un museu 
amb projecció internacional que atreu visitants d’arreu.
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VISITA INSTITUCIONAL

El passat 11 de juny ens va visitar el molt Hble. 
Sr. Jordi Puigneró, vicepresident del Govern de la 
Generalitat de Catalunya i conseller de Polítiques 
Digitals i Territori. 

Tot primer va poder passejar-se pel poble i 
va comprovar de primera mà la intensitat de 
trànsit que creua cada dia la nostra població, 
especialment vehicles de gran tonatge. 

Ja a l’ajuntament vàrem parlar amb ell de diferents 
projectes i inquietuds i es va retransmetre en 
directe la seva visita, alhora que va signar al llibre 
d’honor. Finalment varem visitar les obres de la 
futura variant d’Anglès inclosa dins del Corredor 
Brugent-Ter.

RECICLATGE DE L’OLI

Amb l’objectiu de reduir l’arribada de l’oli de cuina 
a les depuradores municipals i la problemàtica 
que suposa a les instal·lacions i cursos d’aigua així 
com amb la voluntat d’incrementar el reciclatge 
d’aquest residu a través de la deixalleria, el 
Consell Comarcal de la Selva a començat la 
campanya RECICLA L’OLI AMB EL RECICLOLIDOR 
DE LA SELVA en els 18 municipis on té delegat el 
servei integral de recollida de residus i/o la gestió 
de la depuradora municipal.

Per aquesta campanya, el Consell Comarcal té 
previst repartir 16000 embuts per facilitar la 
separació de l’oli a la cuina així com fomentar l’ús 
dels contenidors d’oli que alguns municipis, entre 
els quals hi ha Anglès, tenen instal·lats a la via 
pública.

Pel que fa a la sensibilització en l’àmbit domèstic, 
està previst que es reparteixin cartells informatius 
per a comunitats de veïns i edificis públics, 
fulls informatius en els taulells de les botigues 
cooperants i que s’elaborarà un vídeo didàctic 
sobre els perjudicis que provoca l’oli llençat a 
l’aigüera.

Finalment, destacar que estan previstes 500 
visites a grans productors d’oli per assegurar la 
correcta gestió del residu.

recicla l’oli 
amb el
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O�cina Española de Cambio Climático

EL TEU 
AJUNTAMENT

PROMOCIÓ TURÍSTICA D’ANGLÈS A LES XARXES 
SOCIALS 

@visitangles

El passat 14 de juny vàrem arrencar una campanya 
promocional de la Vila d’Anglès a les xarxes socials per 
tal de donar a conèixer els atractius turístics d’Anglès.

L’Ajuntament d’Anglès juntament amb l’influencer Jordi 
Gamell, molt conegut a les xarxes socials (sobretot 
Instagram) ens hem proposat anar ensenyant a tothom 
la bellesa, l’entorn, la cultura i les llegendes que amaga 
la nostra vall, el nostre ric patrimoni, la gastronomia, el 
comerç i tots els diferents punts d’atracció que tenim a la 
zona per tal d’atreure visitants.

Podeu seguir-nos a “visit Anglès”, ja que hem arrencat 
tota una sèrie d’accions.

Us animem a unir-vos a les nostres xarxes, a compartir les 
nostres publicacions periòdiques i sobretot a participar-
hi, ja que es realitzaran diferents sortejos i premis!
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Us oferim un resum dels aspectes més rellevants tractats 
en els darrers plens. Si voleu consultar tots els punts 
tractats i les dades més concretes dels punts que surten 
en el resum els trobareu en el portal som.angles.cat i 
si voleu veure els plens visiteu el canal de youtube de 
l’Ajuntament d’Anglès.

PLE ORDINARI DE 13 DE D’ABRIL

Un cop aprovada l’acta de la sessió ordinària número 2 
de 26 de gener de 2021 es dona compte de les Juntes 
de Govern Local de la número 22 de 19 de novembre de 
2020 a la número 6 de 18 de març de 2021. Tot seguit, 
es dona compte dels decrets aprovats des de l’ultima 
convocatòria i es ratifica el decret 56 de 19 de gener de 
2021 pel qual se suspenen les liquidacions de les taxes 
pels cursets de natació del mes de novembre passat, atès 
que la piscina va estar tancada del 30 d’octubre al 22 de 
novembre i no es van poder fer els cursets de natació.

Tot seguit el 1r tinent d’alcalde, Jordi Pibernat, dona compte 
del decret 41 de 18 de gener dictat per ell, per delegació, 
segons el qual, i en base a un dictamen de la secretària 
i de la TAG jurídica, es conclou que per a la defensa dels 
interessos municipals és procedent emprendre accions 
contra la resolució de Dipsalut en relació a les desepeses 
de seguretat social de l’alcaldessa.

A continuació el regidor d’Hisenda, Economia i Patrimoni, 
David Bohigas, explica que la normativa vigent exigeix 
elaborar un Pla de Disposició de Fons per tal d’establir 
els criteris i ordre de prelació en els pagaments de la 
Tresoreria Municipal i és el que es va aprovar al Decret 
209 de 4 de març de 2021.

En relació al Decret 298 de 26 de març de 2021 el regidor 
d’Educació Jordi Pibernat dona compte de la  prorroga 
del contracte de la Sra. Paula Droch Sirvent per màxima 
urgència, fonamentat en un informe de la directora de 
la Llar, i se li fa un contracte laboral temporal de 18,75 
h setmanals com a tècnica auxiliar educadora de la llar 
d’infants.

Finalment, com a últim decret del qual cal donar compte, 
l’alcaldessa Astrid Desset diu que s’ha aprovat el conveni 
de col·laboració entre el Consorci per a la Normalització 
Lingüística i l’Ajuntament d’Anglès pels cursos de nivell 
bàsic de català. El cost del conveni és de 2.350 € per a 
aquest trimestre. (màxim 25 alumnes per curs)

A continuació el regidor David Bohigas va donar compte 
de la liquidació dels pressupostos 2020. El resultat 

pressupostari ajustat és de 780.585,55 €, el romanent 
de tresoreria per a despeses generals d’1.533.556,00 
€. El superàvit o capacitat de finançament positiu és de 
628.338,21 € i s’ha donat compliment a la regla de la 
despesa.

El regidor de l’àrea económica afegeix que en data 24 
de març la Intervenció municipal va signar el Pla Anual 
de Control Financer. Aquest recull totes les actuacions 
panificables de control permanent i d’auditoria pública 
a realitzar durant l’exercici. Actuacions a realitzar de 
caràcter obligatori:

- Auditoria de sistemes per verificar que els 
corresponents registres comptables de factures 
compleixen amb les condicions de funcionament 
que preveu la Llei i no queden retingudes factures 
presentades al punt general d’entrada de factures 
electròniques en cap de les fases del procés

- Informe d’avaluació del compliment de la normativa 
en matèria de morositat

- Verificació de l’existència d’obligacions derivades 
de despeses realitzades o béns realitzats, o béns i 
serveis rebuts sense imputació pressupostària

I a més, es proposa també:

- Procedir a la revisió, d’entre 5 i 10 expedients 
de contractes menors adjudicats el 2020, a fi de 
comprovar que es reunien els requisits establerts a 
la LCSP. El mostreig es farà de manera aleatòria entre 
els expedients de contractació menor que figuren al 
gestor d’expedients

- Analitzar la tramitació dels impostos conforme a 
l’ordenança municipals dels expedients del 2020 de 
Comunicacions i llicències d’obres de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres, seleccionats 
mitjançant mostreig aleatori.

A continuació l’alcaldessa proposa aprovar la moció 
sobre l’amnistia segons la qual es declara que el lliure 
exercici dels drets polítics no pot tenir com a resposta 
la via de la justícia penal i reclamar l’aprovació per part 
de les Corts espanyoles d’una Llei d’Amnistia que, sense 
renunciar a l’exercici dels drets vulnerats, inclòs el dret 
d’autodeterminació, comporti l’extinció de qualsevol 
tipus de responsabilitat penal i administrativa per tots els 
actes i expressió d’unes idees, sentiments o símbols amb 
intencionalitat política vinculats a la lluita democràtica per 
l’autodeterminació de Catalunya i demanar la immediata 
posada en llibertat de les preses i presos polítics, així 

com que es reparin els danys causats a les persones 
represaliades, a les seves famílies i als col·lectius dels 
quals formen part. Es va aprovar per unanimitat.

Al punt següent l’alcaldessa explica que l’ajuntament 
ha rebut una comunicació del TSJC demanant que, com 
cada 4 anys, s’iniciin els tràmits a fi de proposar a aquest 
Tribunal les persones que han d’exercir el càrrec de jutge 
de pau titular d’Anglès. L’ajuntament anunciarà la vacant 
amb prou antelació, mitjançant convocatòria pública, amb 
indicació del termini i el lloc de presentació d’instàncies. 
Això s’ha de publicar en el butlletí oficial de la província i 
mitjançant edictes en el tauler d’anuncis de l’ajuntament, 
al jutjat de primera instància i instrucció del partit o jutjat 
degà i al jutjat de pau mateix. L’elecció de jutge de pau 
i del seu substitut l’efectua el ple de l’Ajuntament amb 
el vot favorable de la majoria absoluta dels membres, 
entre les persones que, a més de reunir les condicions 
legals, així ho sol·licitin. Si no hi ha cap sol·licitant, el ple 
elegeix lliurament amb subjecció als mateixos requisits 
de procediment. S’acorda per unanimitat.

A continuació es vota l’atorgament de la compatibilitat a 
l’arquitecta municipal per exercir per compte propi i també 
estar treballant a l’Administració. Les condicions són que 
no es podrà modificar la jornada de treball i horaris de 
l’interessada i quedaran automàticament sense efecte 
en cas de canvi de lloc en el sector públic. La treballadora 
no podrà invocar o fer ús de la seva condició pública per 
l’exercici de l’activitat mercantil, industrial o professional. 
S’aprova per unanimitat.

Tot seguit la regidora de Serveis a les Persones, Neus 
Moragas explica que l’ajuntament va signar un conveni 
d’encàrrec de gestió del servei de Centre de Dia per 4 
anys amb SUMAR i el Consell Comarcal de la Selva. 

Ara es proposa al Ple una addenda a l’encàrrec, per un 
any més, amb efectes en data 22 de març 2021. Hi ha 
un canvi respecte al conveni anterior i és que s’afegeix un 
límit de 50.000 € anual en concepte de dèficit del servei. 

L’informe de fiscalització prèvia és de CONFORMITAT.

 L’informe de Secretaria remarca el pronunciament judicial 
que hi va haver a principis d’aquest any (que encara no 
és ferm) i fa constar que durant l’any de pròrroga hem 
d’avaluar jurídicament:

- Altres formes de gestió directa o indirecta, com podria 
ser licitar el servei o delegar-lo al Consell Comarcal 
de la Selva.

- Avaluar els canvis en els estatuts que s’estan duent a 
terme per part de SUMAR per reforçar el control anàleg 
dels socis minoritaris; i la futura sentència del Tribunal 
Suprem que dictamini amb relació al recurs presentat 
per SUMAR a la sentència del TSJ de Catalunya; a fi 
de valorar si la compra de participacions/encàrrec de 
gestió com a soci minoritari és ajustada a dret.

Així doncs, es prorroga per 1 any per poder prestar el 
servei mentre s’estudien les alternatives i aspectes 
jurídics. S’aprova per unanimitat.

A continuació el regidor de Joventut, Jordi Pibernat, 
proposa l’aprovació inicial del reglament del consell 
d’infants i joves d’Anglès. Afegeix que en data 10 de 
febrer de 2021 es va convocar la comissió d’estudi per 
la creació del reglament del Consell d’infants i joves 
d’Anglès. El text íntegre del reglament va estar exposat 
al públic mitjançant l’ e-tauler del 22 de febrer de 2021 
al 15 de març de 2021, ambdós inclosos, i també a la 
web som.angles.cat. No es van presentar al·legacions, 
reclamacions, ni suggeriments durant el període 
d’exposició al públic. S’aprova per unanimitat.

El següent punt és l’aprovació definitiva de l’Avanç de Pla 
parcial del Sector PPU 06.3 Can Perolada III proposat pel 
regidor d’Urbanisme, Albert Roura. Per decret d’Alcaldia 
el dia 1 de juny del 2018 es va aprovar inicialment 
l’Avanç del Pla Parcial del sector 06.3 Can Perolada III i 
la seva divisió en subsectors 1 i 2, promogut per ANTEX. 
El document va estar a informació pública sense que es 
presentessin al·legacions. 

- El 3 de març del 2020 mitjançant registre d’entrada 
la Comissió d’Urbanisme de Girona va fer arribar 
unes observacions a l’efecte de l’informe urbanístic 
i territorial previst. 

- El 27 de març del 2020 l’enginyer Jordi San Millan va 
presentar la darrera versió del document de l’Avanç del 
Pla Parcial al que fem referència als efectes de la seva 
aprovació definitiva on es recullen les modificacions 
introduïdes per tal de donar compliment als informes 
sectorials rebuts: 

- Informe favorable del Servei Territorial de Carreteres 
de Girona respecte al límit d’afectació on es veu que 
el sector queda fora de la zona de domini públic de la 
carretera. 

- Informe de l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació 
Ambiental on diu que l’Avaluació Ambiental Estratègica 
global del Pla parcial ha de quedar definida dins dels 
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respectius subsectors. 

- Informe favorable del Departament d’Empresa i 
Coneixement Informe favorable de l’ACA amb algunes 
consideracions que es resoldran dins dels diferents 
subsectors d’aquest mateix Pla. 

- Acord de la Comissió territorial d’Urbanisme amb 
la mateixa línia que ho fa el Servei Territorial de 
Carreteres respecte a la zona de domini per tal que 
s’ajusti al POUM d’Anglès Informe DESFAVORABLE 
tramès pel Consell Comarcal de la Selva sobre 
la connexió dels subsectors 1 i 2 del Pla Parcial 
Urbanístic a l’EDAR d’Anglès i la Cellera però que 
segons els Serveis tècnics i jurídics de l’Àrea de 
Serveis Territorials aquest informe desfavorable no 
impedeix l’aprovació definitiva del present document, 
ja que només té incidència en les previsions concretes 
del Pla parcial del subsector 1 i 2 que hauran de 
proposar les mesures corresponents per adaptar-s’hi. 

Per els punts exposats, i vist l’INFORME FAVORABLE de 
l’Aprovació Definitiva de l’Avanç del Pla Parcial Sector 06.3 
Can Perolada III justament tramès pels serveis tècnics 
i jurídics de l’Àrea de Serveis Territorials es proposa 
APROVAR DEFINITIVAMENT l’Avanç d’aquest Pla Parcial 
del sector 06.3, publicar el present acord al butlletí Oficial 
de la Provincia de Girona i a la web municipal i notificar 
el present acord al promotor del Pla així com a tots els 
propietaris inclosos en el sector, que en aquest cas és 
ANTEX com a propietari únic. S’aprova per unanimitat.

El punt següent està lligat a l’anterior. El regidor 
d’Urbanisme Albert Roura explica que el projecte del Pla 
Parcial Urbanístic del PPU 06.3 de Can Perolada III es va 
tramitar simultàniament amb el del Subsector 1, també 
promogut per ANTEX i aprovat inicialment l’1 de juny de 
2018.  S’aprova per unanimitat.

A continuació es proposa l’aprovació inicial del PROJECTE 
BÀSIC I EXECUTIU DE LES OBRES DE MILLORA DEL 
SANEJAMENT MUNICIPAL (FASE 1). 

El regidor d’Obres i Servei Jordi Blanquez explica que els 
carrers St Miquel, passatge entre st Miquel i Eixample, 
plaça del Remei, Nord ( zona palillos) i Verneda hi estan 
inclosos. Per encàrrec de l’ajuntament, es va redactar un 
projecte per a la renovació i millora del funcionament de 
la xarxa d’aigües pluvials i residuals, amb un pressupost 
d’execució per contracte de 586.019,74 € i 123.064,15 
€ d’IVA. Ara s’aprova inicialment pel Ple, amb tots els 
informes dels tècnics municipals favorables, es sotmet 
a informació pública i es demanen informes sectorials 

a l’Agència Catalana de l’Aigua i al Departament de 
Carreteres de la Generalitat de Catalunya. 

Les actuacions que s’hi preveuen figuren també al 
pla director de sanejament municipal aprovat en anys 
anteriors. 

Als següents trams es substitueix el col·lector de 
sanejament existent per un nou col·lector de doble paret 
inclosos pous i connexions: Passatge del Carrer Sant 
Miquel C/Sant Miquel des de C/Pius XII fins al col·lector 
general N-141 C/ Nord entre C/Pius XII i C/Verneda C/ 
Verneda entre C/Nord i C/Sant Miquel

Als següents trams es posen nous col·lectors de pluvials: 
Passatge del Carrer Sant Miquel C/Sant Miquel i C/
Industria des de C/Verneda fins al creuament del Torrent 
Verneda amb C/Indústria C/ Verneda entre C/Nord i C/
Sant Miquel. S’aprova per unanimitat.

El regidor d’Obres i Serveis, Jordi Blanquer, proposa 
aprovar l’inici de l’expedient administratiu que ha de 
permetre la tramitació del contracte d’obres previstes en el 
Projecte de millora del sanejament municipal que s’acaba 
d’aprovar inicialment al punt anterior. Mentre segueix el 
seu curs fins que és aprovat definitivament, els tècnics 
municipals treballaran en els plecs de prescripcions 
tècniques per licitar. En aquest acord també es delega a 
la Junta de Govern la licitació, execució i finalització del 
contracte d’obres. S’aprova per unanimitat.

A continuació el regidor d’Economia i Hisenda, David 
Bohigas planteja la necessitat d’una modificació de crèdit 
06/2021 per fer front al reconeixement de les quotes de 
la comunitat de propietaris de la Plaça de la Vila número 
2 del qual aquest ajuntament és propietari, pels exercicis 
2016-2020 i per a poder-les pagar cal efectuar una 
modificació del Pressupost. S’aprova per unanimitat.

A continuació també cal reconeixer la quota del 4rt 
trimestre del 2020 dels cursos de nivell bàsic de 
català que ha pujat 2.350,00 €. En correspondre a una 
despesa del 2020, s’incoa l’expedient de reconeixement 
extrajudicial de crèdits amb la finalitat d’aplicar al 
pressupost de l’exercici corrent l’esmentat conveni de 
col·laboració. S’aprova per unanimitat.

Al següent punt, l’alcaldessa proposa una modificació 
de la plantilla, en virtut de la potestat d’autoorganització 
que la llei reguladora de les bases de règim local 
atribueix als ajuntaments. Es proposa amortitzar la 
plaça de tècnic auxiliar d’informàtica i incrementar una 

plaça d’agent de la policia local. Com que l’amortització 
es basa en un informe de la secretària municipal de 
l’Ajuntament d’Anglès, on orgànicament consta el lloc de 
treball de tècnic auxiliar informàtic i en el qual es motiva 
l’amortització de la plaça descrita, li cedeixo la paraula a 
la secretària per a més detalls. Sandra Pinos: justificarà 
les causes objectives. S’aprova amb els vots a favor de 
Junts per Anglès i l’abstenció del grup PAU.

Arribat al punt dels assumptes urgents l’alcaldessa 
comenta que “En aquesta ocasió tenim molts punts 
d’urgència degut a que eren temes que ja s’estaven 
tramitant des de les diferents àrees però que no estàven 
acabats quan es va convocar la comissió informativa, que 
era abans de setmana santa. Posteriorment, els tècnics 
ho han pogut acabar i com que són temes relacionats 
amb subvencions i convenis entre administracions i 
tots han passat el control de secretaria i intervenció de 
manera favorable, els proposem als assumptes urgents 
per no endarrerir-ho més.”

El primer punt per urgència és l’aprovació del Pla 
Estratègic de Subvencions 2021 -2023. El regidor de 
l’àrea econòmica David Bohigas explica que, tal com 
estableix La Llei 38/2003, de 17 de novembre, General 
de Subvencions, s’ha elaborat un pla estratègic de 
subvencions per al període 2021 - 2023 per tal d’expressar 
la connexió entre els objectius i els efectes que es 
pretenen assolir amb l’aplicació de les subvencions, els 
terminis necessaris per a la consecució dels objectius, 
i una previsió dels costos i les fonts de finançament de 
les subvencions, tot supeditat al compliment de la Llei 
d’Estabilitat Pressupostària. S’aprova per unanimitat.

El segon punt és l’aprovació inicial de les Bases 
reguladores de la concessió de Subvencions Municipals 
per a l’any 2021. El regidor de l’àrea econòmica 
explica que s’han redactat unes bases reguladores per 
la concessió de Subvencions Municipals per a l’any 
2021 que serviran per estructurar i fixar els criteris i el 
procediment per a la concessió de subvencions a entitats. 
Alhora, s’obre un termini d’informació pública i audiència 
de vint dies, durant els quals podran els interessats 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin 
convenients. Un cop aprovades definitivament les bases 
específiques, l’Alcaldia, mitjançant Decret, procedirà 
a la convocatòria de la subvenció. Les despeses de les 
actuacions subvencionades han de ser realitzades dins 
de l’any 2021.S’aprova per unanimitat.

A continuació es proposa l’aprovació inicial de les bases 

reguladores per la concessió de subvencions per a llibres 
i material escolar per al curs 2021-2022. La regidora 
de Serveis a les Persones explica que aquestes bases 
tenen per objecte regular l’atorgament d’ajuts a les 
famílies per a l’adquisició de llibres de text i material 
escolar complementari i informàtic que es consideri 
imprescindible per a l’inici i/o continuïtat dels estudis 
d’educació infantil, primària i secundària. 

La finalitat de l’esmentada convocatòria, consisteix a 
garantir la igualtat de condicions en l’accés a l’educació 
dels infants i joves en edat d’escolarització obligatòria, per 
tal que puguin disposar de suport econòmic en l’adquisició 
dels llibres i del material escolar complementari i 
informàtic necessaris. Aquests ajuts estan concebuts per 
a ser destinats, principalment, a aquelles famílies que 
es troben en una situació de nova pobresa, per causes 
sobrevingudes recentment i no previsibles, derivades de 
la difícil situació econòmica actual. L’import màxim dels 
ajuts de llibres de text i material escolar complementari i 
informàtic serà el següent:

a) 75 per cent del preu dels llibres i material per alumne 
i curs d’educació infantil fins a un màxim de 150 euros.

b) 75 per cent del preu dels llibres i material per alumne i 
curs en educació primària fins a un màxim de 150 euros.

c) 75 per cent del preu del material per alumne i curs de 
2n, 3r i 4t d’educació secundària fins a un màxim de 150 
euros.

En cap cas l’import de l’ajut atorgat podrà ser superior 
a la despesa justificada. Per aquesta raó, la quantitat 
màxima fixada per alumne/a es podrà disminuir fins a 
l’import de la despesa degudament justificada. L’import 
de l’ajut pels llibres i material s’abonarà directament a 
l’escola o AFA en el cas que aquesta gestioni la compra 
dels llibres i material escolar. 

Un cop aprovades aquestes bases inicialment, s’obre 
un termini d’informació pública i audiència de vint dies, 
durant els quals podran els interessats presentar les 
reclamacions i suggeriments que estimin convenients. 
Un cop aprovades definitivament les bases específiques, 
l’Alcaldia, mitjançant Decret, procedirà a la convocatòria 
de la subvenció. S’aprova per unanimitat.

Tot seguit es proposa l’aprovació inicial de les bases per 
la concessió de subvencions del casal d’estiu 2021. La 
regidora de Serveis a les Persones explica que, aquest 
ajuntament creu important que les polítiques adreçades 
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a les famílies tinguin en compte a cadascun dels seus 
membres, formulant i dissenyant programes, projectes 
i accions, que tinguin en compte principalment al propi 
infant, visibilitzant sobretot les seves potencialitats i 
interessos propis. L’infant ha de gaudir dels seus espais 
de lleure o aprenentatge no obligatori des de la igualtat 
d’oportunitats al seu accés, i és l’Ajuntament qui té les 
competències per assegurar aquest accés.

L’objecte d’aquestes bases específiques és la regulació 
del procediment de concessió en règim de concurrència 
competitiva d’una subvenció a les famílies que tinguin 
nens/es empadronats a Anglès nascuts entre el 2005-
2018, destinada a la participació en casals d’estius al 
municipi d’Anglès durant els mesos de l’estiu del 2021.

 S’entendrà per casal d’estiu subvencionable en aquesta 
convocatòria l’activitat d’educació en el lleure que tingui 
les característiques següents:

-Que el casal es realitzi al municipi d’Anglès

-Estar fonamentada i organitzada d’acord amb un 
projecte educatiu.

-Ser una activitat oberta a tota la població infantil 
o juvenil del poble d’Anglès, és a dir, que no sigui 
una activitat restringida a les persones membres o 
associades de l’entitat organitzadora.

-Tenir una durada no inferior a les quatre setmanes, 
entre els mesos de juny a setembre de 2021

Les persones beneficiàries que se’ls concedeixi l’ajut, 
gaudiran d’una beca pels imports màxims que es detallen 
a continuació:

a) Pel que fa als nens/es d’educació infantil i fins a 6è de 
primària, la beca consistirà, com a màxim, en una de les 
opcions següents:

- De dues setmanes en horari de 9:00h a 13:00h i no 
superarà els 110,00€

- D’una setmana en horari de 9:00h a 13:00h i no 
superarà els 55,00€.

b) En el cas dels nens/es d’Educació Secundària 
Obligatòria,la beca consistirà, com a màxim, en una de 
les opcions següents:

- De dues setmanes en horari de 9:00h a 13:00h i no 
superarà els 130,00€.

- D’una setmana en horari de 9:00h a 13:00h i no 
superarà els 65,00€. Com en els punts anteriors, les 

bases aprovades inicialment s’exposaran al públic 
durant 20 dies per a possibles al·legacions i un cop 
aprovades definitivament l’alcadia dictarà un decret 
obrint la convocatòria. S’aprova per unanimitat.

Tot seguit s’acorda per unanimitat el reconeixement 
extrajudicial de crèdit quota comunitat Grup Francisco 
Burés. Es tracta del pagament de les quotes del tercer 
i quart trimestre de 2020, l’abonament de la segona i 
tercera part de la derrama del mateix any, així com de 
les quotes del primer i segon trimestre del 2021 de la 
comunitat Grup Fcesc Burés on l’ajuntament hi té un pis. 
L’import total a abonar és de 472,00€ Votacions:

A continuació el regidor d’Economia i Hisenda, David 
Bohigas, proposa aprovar la modificació pressupostària 
07/2021 del pressupost vigent per suplement de crèdit, 
finançada amb romanent de tresoreria per despeses 
generals, el qual a nivell de capítols és el següent:

- Amb el ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES 
GENERALS de 716.109,38 €

- Es fa un suplement de crèdit a les partides: 
INVERSIONS CLAVEGUERAM 510.784,47 € i 
CONSERVACIÓ PATRIMONI MUNICIPAL 205.324,91 € 
S’aprova per unanimitat.

El ple segueix endavant amb l’encomana de gestió del 
servei PREST 2021 al Consell Comarcal de la Selva. 
L’alcaldessa explica que aquest servei consisteix en el 
suport en la gestió del patrimoni documental municipal, 
en l’àmbit de l’administració electrònica i preservació 
digital de documents i en la transparència i accés a la 
informació de la mateixa documentació. 

El Servei PREST l’hem tingut durant l’any 2020 mitjançant 
conveni amb resultats molt satisfactoris. No obstant això, 
la secretària ha posat de manifest que la figura adient no 
és el conveni sinó un encàrrec de gestió que és el que 
proposem aprovar al ple. El cost és de 6.562,50 € anuals. 
Concretament l’assistència PREST es centra en: Àmbit 
de suport a la protecció, tractaments, accés i difusió 
de la documentació històrica de l’ajuntament la Gestió 
del patrimoni documental i de l’arxiu històric la Gestió 
documental, administració electrònica i preservació 
digital dels documents Assessorar-nos en els aspectes 
arxivístics i de gestió documental que faciliten una bona 
aplicació de la Llei 19/2014 de transparència, accés i 
bon govern. S’aprova per unanimitat.

Tot seguit s’aprova per unanimitat la proposta de Conveni 
entre el Consell Comarcal de la Selva i l’Ajuntament 

d’Anglès per a la delegació de la competència de la 
recollida i control dels animals de companyia abandonats, 
perduts i/o ensalvatgits, any 2021. El cost màxim és de 
6007,90 €. La regidora Neus Moragas explica que es 
delega la gestió de:

1. La recollida dels animals de companyia domèstics 
(gossos, gats i fures) abandonats, perduts i/o 
ensalvatgits.

2. El manteniment dels animals de companyia 
domèstics (gossos, gats i fures) recollits.

3. El sanejament i l’esterilització dels gats ferals d’acord 
el que estableix el “Programa per a l’establiment 
de colònies de gats en zones urbanes” del Consell 
Comarcal de la Selva.

El titular dels animals serà el Consell Comarcal de la 
Selva.

El penúltim punt és la modificació i aprovació del conveni 
de col·laboració de cessió de la bibiloteca municipal a 
l’IES Rafael Campalans. El regidor Jordi Pibernat proposa 
al Ple modificar i/o ampliar alguns aspectes del conveni 
signat entre la Generalitat de Catalunya (Departament 
d’Educació) per la ubicació d’una part de l’Institut Rafel 
de Campalans per ocupar uns espais d’ús docent situats a 
la biblioteca municipal, en el marc de la situació derivada 
de la pandèmia de Covid-19. S’aprova per unanimitat.

Finalment, la Neus Moragas exposa que Dipsalut ha 
comunicat la necessitat de renovar el Conveni de cessió 
d’ús de desfibril·ladors i gestió de la seva xarxa amb 
l’Ajuntament d’Anglès, en el marc del programa Pm05 
“Girona, territori cardioprotegit”. Els béns propietat de 
Dipsalut els quals ens cedeixen l’ús de manera gratuïta 
són els següents:

3 desfibril·ladors fixos PowerHeart G3 AED 9300

2 desfibril·ladors mòbils PowerHeart G3 AED 9300

La cessió d’ús resta subjecta a que els béns cedits es 
destinin a l’ús i funcions que els són pròpies i d’acord amb 
les condicions establertes en aquest conveni. S’aprova 
per unanimitat.

PLE EXTRAORDINARI DE 27 DE MAIG

Els primers punts són l’aprovació de l’acta de la sessió 
anterior de 13 d’abril de 2021 i donar compte de les 
actes de les Juntes de Govern Local de la número 7 a la 

número 9.

Tot seguit es dona compte dels decrets aprocats des de 
l’última convocatòria del número 318 d’abril de 2021 
al 472 de 17 maig de 2021 i de les contractacions per 
urgència de 2 auxiliars administratius i una educadora de 
la llar d’infants per cobrir baixes.

El punt següent és ratificar la proposta aprovada per la 
Junta de Govern Local de 22 d’abril de 2021 referent a la 
1a certificació d’obra de millora de l’enllumenat. L’Albert 
Roura, com a regidor de serveis territorials explica que 
en data 22 de setembre de 2020, es va adjudicar el 
contracte de les “OBRES DE MILLORA DE L’EFICIÈNCIA 
ENERGÈTICA DE L’ENLLUMENAT PÚBLIC AL MUNICIPI 
D’ANGLÈS” a l’empresa ETRA BONAL. Van presentar 
el 7 d’abril la primera certificació d’obra, per import de 
11.071,57€ IVA inclòs. L’enginyer municipal, responsable 
del seguiment del contracte, la va informar favorablement 
i per tant, es proposa aprovar la certificació. S’aprova per 
unanimitat.

A continuació la Rosa Torns, regidora de medi ambient 
proposa al Ple l’aprovació de la pròrroga forçosa del 
contracte de neteja explicant que al juny de 2018 es va 
adjudicar el contracte de neteja dels edificis municipals 
a l’empresa BFREE i és vigent fins l’1 de juliol de 2021. 

L’empresa ha manifestat no estar interessada en 
continuar i l’ajuntament ha iniciat les actuacions per 
adherir-se al pròxim acord marc de neteja que està 
preparant la Generalitat i que té previst licitar-se el gener 
de 2022. Donat que és necessari cobrir el servei i més ara 
degut a la crisi sanitària, l’informe jurídic de la secretària 
municipal diu que la pròrroga pot ser obligatòria i per tant 
proposem acordar la pròrroga forçosa fins a un màxim de 
9 mesos a partir de la data de venciment. S’aprova per 
unanimitat.

Els punts següents, 9, 10 i 11 són reconeixements de 
crèdits per compromisos adquirits en l’exercici anterior. 
El regidor de l’àrea econòmica, David Bohigas en dona 
els detalls:

- 2.138,60 a favor de Comsa Service Facility 
Management, S.A.U. per despeses de servei de 
manteniment d’instal·lacions tèrmiques d’edificis 
municipals

- 700€ que corresponen a la quota de la comunitat de 
regants corresponent a l’exercici 2020.

- I finalment es proposa aprovar el reconeixement dles 
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subvencions a favor de les entitats Club Basquet 
Anglès per import de 1500€ i la Societat de Pescadors 
per import de 1361,06€

Tots els punts referents als reconeixements de crèdits 
anteriors s’aproven per unanimitat.

A continuació el regidor David Bohigas proposa al ple 
l’aprovació de la modificació de crèdit 12/2021 per 
suplement de crèdit per tal de pagar les despeses 
reconegudes en els punts anteriors que corresponen a 
l’exercici 2020 finançada amb romanent de tresoreria 
per despeses generals, el qual a nivell de capítols és el 
següent:

- Mercat setmanal: 3000 €

- Despeses mancomunitat de regants 700€

- Subvenció a entitats esportives 2861.06 €

S’aprova per unanimitat.

Tot seguit el regidor Albert Roura explica que en el punt 
núm. 7 d’aquest ple hem ratificat la primera certificació 
per un import de 11.071,57€ IVA inclòs, i ara es proposa 
l’aprovació de la segona certificació de l’obra de millora 
de l’enllumenat públic per un import de 126.652,96€ IVA 
inclòs. 

L’enginyer municipal, responsable del seguiment del 
contracte ha emès un informe favorable a aquesta 
certificació presentada pel contractista el 05 de maig de 
2021. Així doncs procedim a la seva votació i s’aprova per 
unanimitat.

Al punt següent, la Neus Moragas, regidora de serveis a 
les persones proposa aprovar l’addenda al conveni marc 
per la prestació de serveis socials que consisteix en una 
ampliació del servei d’informació i atenció a les dones 
(SIAD) sumant 8 hores més a les aprovades per conveni, 
amb un cost total anual de 8941.99 €. També es demana 
ampliar el servei de personal administratiu de suport de 
dos dies a la setmana que s’està prestant actualment, 
que puguin ser tres dies a la setmana. L’import total del 
conveni de serveis socials és de 74.858,21 €. S’aprova 
per unanimitat.

A continuació la Neus Moragas proposa aprovar una 
pròrroga del Pla d’igualtat i l’inici de la redacció d’un nou 
pla, explicant que el Pla d’Igualtat de l’ajuntament d’Anglès 
era vigent del 2017 al 2020. La secretària ha emès un 
informe jurídic per tal de prorrogar-lo fins que s’aprovi el 
nou Pla d’Igualtat que ella mateixa redactarà i que, un cop 

estigui redactat, aprovarem pel plenari. El tècnic de gestió 
de secretaria serà la persona responsable del seguiment 
del compliment del Pla. S’aprova per unanimitat.

Tot seguit es tracten els següents punts per urgència.

El primer és l’acord d’adjudicació del préstec inversions 
2021. El regidor David Bohigas proposa aprovar un 
préstec a llarg termini de 600.000€ tal com es preveia al 
pressupost municipal aprovat el novembre de 2020 per 
finançar el programa d’inversions a realitzar en l’exercici 
2021. S’han presentat 3 ofertes i la més avantatjosa és 
la de CaixaBank. 

El regidor de PAU, Esteve Callís, comenta que “ho veiem 
bé perquè és necessari per fer les inversions però que el 
plaç de 12 anys és molt llarg”. En David Bohigas explica 
que “el que s’ha buscat és que sigui un termini bo per 
retornar-lo i bo per obtenir propostes i ofertes per part de 
les entitats financeres. El tipus d’interès efectiu obtingut 
és 0.112 %, pràcticament a zero, si escurcem termini 
el tipus prudencia queda practicament a 0 i llavors es 
difícil trobar interessats. Si les coses van bé és possible 
retornar-lo abans”. 

La interventora comenta que és tal com ha explicat en 
David, és a dir, que el mercat està així, que la prudència 
financera marca uns tipus tan baixos que si s’escurça 
el termini no es troben entitats bancàries interessades. 
S’aprova amb els vots de Junts per Anglès i PAU s’abstè.

A continuació en David Bohigas també proposa la 
Modificació de crèdit 13/2021 per suplement de 
crèdit per tal de licitar la totalitat del projecte d’obres 
per nous ninxols fan falta 16.150,70 i per dur a terme 
les actuacions de renovació del conveni BTT amb el 
Consell Comarcal fan falta 5.327,75 que es finançaran 
amb romanent de tresoreria per despeses generals. La 
modificació pressupostaria per suplement de crèdit és de 
21.478,45. S’aprova per unanimitat.

Finalment, la Neus Moragas proposa l’aprovació conveni 
ASA. Es tracta d’un Conveni entre l’Ajuntament d’Anglès i 
el Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya, 
per a la prestació de Serveis socials bàsics, en concret 
per a l’atenció de persones menors d’edat denunciades 
per consum o tinença de drogues a la via pública per tal 
de que puguin optar per acollir-se a una mesura educativa 
com a alternativa a la sanció administrativa. 

S’aprova per unanimitat.

Al torn de preguntes de la oposició el grup PAU demana:

- Quants nínxols queden amb restes en el cementiri antic?

L’alcaldessa respon que n’hi han uns 200. No hi ha un pla 
d’actuació concret però l’ajuntament s’ha subscrit a un 
pla d’actuació de la Diputació

- A la legislatura passada es varen iniciar els treballs per 
tal d’inventariar els espais, edificis municipals, s’han 
finalitzat ? Ji ha hagut alguna nova adquisició o donació ?

L’alcaldessa reson que l’inventari de bens es va fer i 
està publicat. El regidor de patrimoni esmenta que hi ha 
en tràmit l’adquisició per deutes o embargaments d’un 
terreny d’uns 1000m2.

- S’ha rebut algun escrit del Tribunal de Comptes? No

- Quants habitatges ocupats hi ha actualment a Anglès, 
quants d`ells hi han allotjades famílies en risc d’exclusió?

La regidora Neus Moragas respon que hi ha 52 habitatges 
ocupats que estan en seguiment. 44 són de bancs, 3 
són de la Generalitat, 1 d’un particular i 4 que s’han 
embargats i estan habitats pel propietari embargat.

- Amb els efectius actuals de la nostra Policia queden 
coberts tots els torns?

L’alcadessa respon que quedarien coberts 28 dies de 
30 si no haguéssim tornat a tenir un agent de baixa 
per malaltia. S’acaba de contractar un altre agent per 
urgència per suplir la baixa d’aquesta persona.

- En el Ple ordinari passat sobre el deteriorament de les 
Naus Bures les que donen a la Ctra Olot - Girona , se’ns 
va dir que farien els tràmits pertinents per tal de tenir un 
nou informe. S`han fet els tràmits?

L’alcaldessa respon que s’han fet tràmits però no hi ha 
informe perquè l’arquitecta municipal hi va anar i va 
considerar millor iniciar un expedient de contractació per 
unes obres d’enderroc parcial de les antigues oficines 
que són les que donen a la carretera. S’han rebut 2 
pressupostos i estem pendents del seu informe de 
valoració per adjudicar el projecte d’enderroc parcial a 
un professional. Llavors, un cop disposem del projectes, 
s’haurà de licitar l’execució. 

Enderroc parcial significa que es mantindrà l’estructura 
exterior però s’eliminarà a dins tots els cairats i teulats.

- S’han donat de baixa socis/es de la piscina?

En Jordi Pibernat respon que el tema dels abonats està 
desfassat perquè tenim 605 donades d’alta com a 
usuàries de la piscina. 340 paguen abonament trimestral 
que equivalen a 25/30 persones menys que pagaven 
quota per banca abans del Glòria. Però hi ha uns 300 
usuaris que compren abonamens de 10 o 5 entrades i 
fan servir la piscina de manera habitual. Enlloc de fer 
pagament pel banc prefereixen abonaments. Des d’1 de 
gener fins ara s’han fer unes 4800 reserves equivalents 
a 280 reserves per setmana. Entre setmana hi ha una 
mitjana de 50 persones que usen la piscina.

- També varem manifestar les anomalies que hi havia en 
la zona esportiva referent a l’arbrat i als forats. S’ha fet 
alguna actuació?

La Rosa Torns explica que s’ho han estat mirant amb els 
jardiners. Segurament plantaran alzines. Ara no és un bon 
moment per plantar perquè s’acosta l’estiu. Es plantarien 
a l’octubre. També s’arreglarà la zona enjardinada.

- Malauradament degut a la pandèmia no s’han pogut 
celebrar com en format d’anys anteriors la Festa de 
la Nostra Gent Gran. Entenem que seria adient fer 
efectiu un val per als nostres jubilats que oscil•lés 
entre 10- 20 euros, per tal que aquest diners fossin 
gastats en establiments del poble, així també ajudaríem 
econòmicament al comerç local (iniciativa feta en pobles 
veins )

La Neus Moragas comenta que l’objectiu de la festa és 
fer un homenatge: “L’objectiu era fer-los un homenatge 
i aquesta proposta surt de l’objectiu. Considerem que 
l’homenatge s’ha fet tot i que en condicions diferents”.

- L’itinerari escolar és una iniciativa que s’ha portat a 
terme a diferents poblacions del nostre entorn i que 
pretén promoure i facilitar que els infants vagin a 
l’escola a peu i de manera autònoma. Al nostre poble els 
itineraris podríem dir que ja estan establerts. El que criem 
que faltaria seria un senyalització horitzontal i vertical 
d’aquests itineraris 

En Jordi Pibernat comenta que amb el fet d’obrir el 
camí dels avellaners bona part del recorregut escolar va 
quedar securitzat però que no s’ha completat del tot el 
tema d’itineraris i que es podria reprendre.
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Per Anglès Units (PAU) estem avalant les propostes 
presentades en els plenaris, quan aquestes coincideixen 
amb el nostre programa.

No hem pogut votar a favor del crèdit demanat (600.000 
euros). Creiem que cal ser força més curosos, i sobretot en 
aquest moment prou complicat per a la gran majoria de 
famílies. Som partidaris de no haver d’arribar a endeutar-
nos. 

Habitatges ocupats. Estem molt preocupats per la 
situació dels més de 50 habitatges ocupats, on la 
seguretat i salubritat en molts casos són deficitàries.

Malauradament, a causa de la pandèmia, no s’han 
pogut dur a terme actes ni activitats, com la Festa de la 
Gent Gran. Hem demanat a l’equip de govern, tal com 
fan d’altres pobles, que donin uns vals, entre 10 i 20 
euros a la gent, per tal que aquests diners siguin gastats 
en el comerç local, però la proposta de PAU no va tirar 
endavant. 

Pisos carrer de les Fàbriques. Entenem que seria adient 
reunir el consistori amb les diferents comunitats, per tal 
de prevenir possibles ensurts, degut, en part, a la situació.

Patinets. Cada dia en circulen més. Creiem que, per tal 
d’evitar accidents, caldrien més actuacions.

Cementiri antic. Situat en una zona cèntrica del nostre 
poble. Entenem que, per a una major salubritat, caldria 
que els 200 nínxols que encara hi són, i en un estat força 
deficitàri, poguessin traslladar-los al cementiri nou. 

Pas de vianants Sobretot en els carrers que hi ha 
gran fluides de trànsit, que aquest siguin il·luminats, 
guanyaríem en seguretat.

Variant. Entenem que caldrà buscar una solució en 
el trajecte que va des de la rotonda de la Burés fins al 
Pont de la Riera d’Osor. També hem demanat millorar la 
seguretat en els trajectes escolars.

Naus Burés. Sembla que les nostres peticions han estat 
escoltades, tot preparant un pla d’actuacions. 

Felicitar a la Sra Alcaldessa pel seu nou nomenament . Al 
nou alcalde Jordi Pibernat, el nou regidor Joan València. 
Com així també a les associacions que fan que aquest 
estiu sigui més passatger-  al CE Anglès per aquests 101 
anys d’existència i un agraïment especial pels actes que 
s’han dut a terme per tal de celebrar aquesta fita.

Encoratjar i Felicitar al conjunt dels serveis mèdics,que 
contínuament estan vetllant per nosaltres  envers els 
esdeveniments que estem visquen on la col·laboració de 
tothom és necessària.

Grup de Junts per Anglès

Us compartim el misssatge que el regidor David Bohigas 
va llegir, en nom del nostre grup, en el ple de renúncia de 
la nostra companya i amiga Àstrid.

EN RECONEIXAMENT A LA FEINA BEN FETA.

De ben segur que fa 6 anys i escaig, Àstrid, quan vas 
plantejar-te engegar el camí que t’ha dut fins aquí, 
trobaves a faltar les rialles, el deler, l’alegria i l’encís a 
la nostra Vila que en Quim Bauxell retratava fa moltes 
dècades, l’equip de govern ho vam definir com a manca 
de COLOR. 

Fent balanç d’aquests 6 anys de Govern, amb diferents 
equips liderats per TU, creiem que hem passat d’aquella 

escala de Grisos a una paleta amb molta varietat de 
Colors, on de ben segur que se n’hi poden incorporar més, 
però on hi són la majoria dels que ens hem compromès a 
posar-hi. Fent un recull d’aquests Nous Colors, tot seguint 
el Pla de Govern basat en les 3 potes que vam dissenyar: 

Mantenir i Millorar

En aquest període s’ha realitzat i programat inversió per 
més de 6 milions d’euros (els diners de les inversions que 
encara no s’han executat es troben als comptes bancaris 
de l’Ajuntament),  i s’ha reduït el deute en més de 5 
milions €, a Anglès això no havia succeït amb antelació 
(almenys des de la recuperació de la democràcia). 

Algunes d’aquestes inversions s’han destinat a la 
millora de les infraestructures de serveis, enllumenat, 
clavegueram, xarxa d’aigua.  S’han arranjat places i parcs 
infantils (Palillos, Canyo, Puigbell, etc.). S’han realitzat 
millores a tots els edificis municipals (Escola, Llar 
d’infants, Zona Esportiva, Burés, Biblioteca, Ajuntament, 
Parc Caní). S’ha iniciat la tramitació per a la gestió de 
recollida de residus mitjançant el porta a porta.

I el més destacable s’ha actuat de forma integral a dos 
barris, el Casc Antic i el carrer de les Fàbriques. Això ha 
millorat les condicions de vida dels veïns i ha modificat 
molt positivament la imatge d’Anglès a foranis facilitant 
l’atracció de turisme.

Dinamitzar

S’ha potenciat l’acció de les Entitats, culturals, socials 
i esportives facilitant el desenvolupament de les seves 
activitats i donant opció a que totes puguin obtenir un 
finançament adequat des de l’Ajuntament. 

Es va realitzar la inversió necessària per legalitzar les 
activitats  de  la nau 3 de la Burés, Museu del Vapor, 
Sala de Ball dels Jubilats i Polivalent, i dotar de cadires 
retràctils aquest darrer edifici ha permès realitzar-hi 
teatre, concerts i moltes altres activitats.

S’ha inaugurat i dinamitzat la Biblioteca, que ha passat a 
ser un dels principals focus culturals del poble. S’aposta 
per artistes locals, en exposicions, murals i concerts per 
tal que tinguin l’oportunitat de donar-se a conèixer.

Les Gales han tornat al lloc que els pertoca, gràcies a 
la Comissió de Festes i Voluntaris. S’han mantingut les 
Fires de Sant Antoni, la Festa del Remei, els Aplecs de la 
Sardana, de Sant Amanç i de Santa Bàrbara,  han sorgit el 
Viu la Burés i el Caga Tió, amb l’inestimable col·laboració 
i lideratge de diferents grups de voluntaris i associacions.

Les iniciatives de promoció de turisme ens han començat 
a portar persones d’arreu, especialment de Catalunya i 
França a pescar, a visitar el Vapor de la Burés, el Casc 
Antic, a fer rutes en BTT o a caminar pel Vora Ter, tot i la 
frenada que suposa la pandèmia del Covid19.

La Variant d’Anglès ja està en marxa, aquesta facilitarà 
les comunicacions i el desenvolupament d’activitats 
industrials i logístiques als polígons d’Anglès, donant peu 
a que el Comerç també es desenvolupi. 

I les altres comunicacions, de dades i veu,  han pres relleu 

en aquest període, ha arribat la fibra al nostre poble i 
progressivament es va estenent per tots els barris.

Servir

A cavall de servir i dinamitzar s’està realitzant un projecte 
de dinamització del parc d’habitatges buits d’Anglès, i 
s’han condicionat 4 pisos municipals per a usos socials.

S’estan finalitzant l’Hotel d’Entitats i el Centre Cívic-
Arcada de Can Verdaguer, edificis que es destinaran 
principalment a activitats socials i de dinamització.

La Participació i Transparència són un pilar d’aquest 
Govern al que t’has dedicat amb totes les forces Àstrid, 
havent-se creat i desenvolupat els Consells del Poble, 
dels Joves i dels Infants; així com obtenint l’excel·lència 
en les puntuacions de la Generalitat dels darrers anys.

I ens queden aquelles àrees on la feina queda més 
amagada, malgrat sigui ingent, a nivell social i educatiu 
on s’ha augmentat molt la inversió, tan en Càrites, com 
en beques escolars per a llibres  i ajuts a la ciutadania, 
especialment en els 2 darrers anys, arrel de les 
conseqüències del Covid19. En Seguretat Ciutadana, s’ha 
treballat constantment per  a la millora de l’equipament i 
sobretot per a tenir el nombre màxim possible de policies 
en plantilla, això, juntament amb la positiva evolució del 
cos ha permès atendre molts més casos. 

I  la darrera de les àrees és la de Gestió Administrativa, de 
ben segur l’àrea que més ha canviat. Els ciutadans han 
pogut percebre l’augment exponencial de gestions on-
line que poden fer. Però l’equip professional i l’equip de 
govern sabem que gràcies a la teva capacitat de gestió, 
de treball i a la empenta que has traslladat als equips ha 
estat possible la millora dels processos que s’empraven, 
la definició dels llocs de treball i la seva retribució i 
la informatització i automatització de la majoria de 
processos. 

És obvi que et trobarem a faltar tan per la capacitat de 
gestió i treball que demostra l’anteriorment exposat com 
per les rialles franques, la sinceritat extrema (inclòs el 
nye, nye, nyé,  que sortia quan les coses es torçaven!) i la 
empenta i suport que ens has transmès. 

Després d’aquest balanç, en nom dels Equips de Govern 
que has liderat, del Grup de Junts per Anglès i creiem que 
amb el suport de bona part del Poble t’hem de dir:

MOLTES GRÀCIES PER LA FEINA BEN FETA!!
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LET’S CLEAN UP EUROPE!Biblioteca
Anglès es mou
Bon estiu des de la Biblioteca Joaquim Bauxell!

És un molt bon moment per aprofitar els mesos d’estiu, 
i segurament més relaxats i fins i tot amb vacances, i 
consumir cultura!

A la Biblioteca podeu trobar des de revistes, pel·lícules, 
sèries, còmics, llibres de totes les temàtiques, guies 
d’excursions, rutes i viatges i... moltes novel·les i contes.

També tenim la nostra APP “Biblio Digital (eBiblio 
d’Olido)”, per mòbil i tauletes, i també consultable en línia 
a la pàgina web:

 https://biblioteca.ebiblio.cat/ 

des d’aquesta adreça podeu accedir gratuïtament amb el 
vostre carnet de biblioteca a milers de continguts digitals, 
no només de lectura, sinó també pel·lícules (a través de la 
plataforma Filmin), revistes, diaris i, fins i tot, també una 
plataforma per aprendre idiomes.

Si no sabeu com accedir-hi o teniu dubtes, contacteu amb 
nosaltres i us ajudarem.

Tenim en marxa fins el 10 de setembre 2 concursos 
de lectura, així que veniu i us els explicarem, són molt 
senzills i només cal tenir el carnet de la Biblioteca, que 
us el podem fer amb un moment, i entreu en sorteigs de 
premis.

També aprofiteu per seguir visualitzant a través del nostre 
canal de Youtube els +50 vídeos penjats https://ja.cat/
youtubebiblioteca d’hores del conte i llegendes explicats 
per la Reina del Silenci.

El nostre horari és de dilluns a divendres de 16h a 20h i 
no tanquem! Fem activitats com el cinefòrum i les hores 
del conte de cada divendres, pregunteu-nos l’agenda o 
consulteu-la al nostre Facebook i a la nostra web.

Podeu rebre tota la nostra informació i activitats a través 
de la nostra Llista de difusió de Whatsapp.

Podeu contactar amb nosaltres sempre a través del 
972423720, del whatsapp 679415443 i del correu 
biblioteca@angles.cat .

“Per viatjar lluny, no hi ha millor nau que un 
llibre (Emily Dickinson)”

És una acció comuna a tot Europa per:

-Conscienciar sobre la quantitat de residus que 
llencem de forma incontrolada a la natura.

-Promoure accions de sensibilització a través de la 
recollida d’aquests residus abocats il·legalment als 
boscos, platges, marges de rius, etc.

Adherits a la Campanya europea, el Consell Local 
per la República, l’Agrupament Escolta i Guia Sant 
Miquel i l’Ajuntament d’Anglès  van ajuntar esforços 
per recollir residus de l’entorn fluvial.

El dissabte 8 de maig de 2021 una norantena de 
voluntaris, dels quals quasi una seixantena els 
aportaren els escoltes, van netejar el Vora Ter. Si bé 
és un espai que des de l’Ajuntament s’hi han dedicat 
esforços per fer-lo més transitable i a primer cop d’ull 
semblava net; no treu que en dues hores s’aconseguí 
apilonar uns 170 quilos de residus. Tristament el rei 
dels residus segueix essent el plàstic, tot i que també 
es trobà ferralla, roba, piles, vidre, etc.

A les 12 del migdia a la placeta del safareig, al final del 
carrer del Molí, la directora del Consorci del Ter: Teia 
Puigvert Picart explicà les pautes de comportament 
a l’espai fluvial amb el títol de la xerrada Viu el riu! 
S’acabà amb el lliurament d’un petit diploma als 
voluntaris per agrair la seva participació a la campanya  
VORA Ter NET.
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El Consell Local per la República ha volgut emmarcar 
la presentació de tres dels llibres de Carme Junyent, 
dintre dels actes del centenari del naixement del poeta, 
sardanista i professor de català Joaquim Bauxell i Costa. 

Per resumir breument la poesia de Joaquim Bauxell i 
els trets característics que més bé el definien, citaré 
un paràgraf d’un article de Miquel Valentí, aleshores 
president de Floricel, inclòs en la segona edició del llibre 
“Rimes de Joaquim Bauxell, un poeta de poble”. Diu així:  

“Els seus versos traspuen una profunda bonhomia i una 
intensa sensibilitat; en ells deixa constància d’un gran 
amor per la seva esposa, que la cita ja en els temps de 
festeig i sobretot en els temps de fer el soldat; un gran amor 
per la sardana que la posa com a símbol de fraternitat i 
pau, amb el desig que s’estengués a tota la humanitat; 
una catalanitat a tota prova i un gran amor per la llengua 
catalana;una gran confiança en l’esperanto, la llengua 
que havia de servir per a tots els pobles, perquè fos el 
nexe que afavorís la concòrdia entre tots els homes.”

Joaquim Bauxell va ser un d’aquells personatges dels 
quals ens convé preservar-ne la presència en la memòria 
col·lectiva. 

Va ser, per damunt de tot, un home idealista, bondadós 
i pacifista que va saber impregnar d’aquestes 
característiques totes les facetes de la seva vida. 

Amb aquest acte d’avui i tots els altres que s’han 
programat amb motiu del  centenari del seu naixement, 
la vila d’Anglès demostra que respecta i honora els fills 
que, com en Quim, l’han estimat i han treballat per ella.

Ara el recordarem amb un poema.

ENCARA QUE NOMÉS N’HI HAGI UN...

A  un dels més trempats dels salvadors dels mots: el 
Salvador Sunyer.

“Encara que només n’hi hagi un

que es vulgui ensinistrar en la nostra parla,

tenim el sacre deure d’ensenyar-la

amb esperança i fe...I amor profund”.

Que el gen d’aquest amor sigui fecund

i mogui els catalans a conrear-la,

i els gals i els espanyols a respectar-la,

per tal que hi hagi pau en el conjunt.

Més ai!, preat amic, no n’hi haurà prou!

cal que l’amor fratern infongui als homes

el noble afany d’afaiçonar un món nou

en què es respectin tots els idiomes...

Bo i fent que sota la capa del sol

Tothom es pugui entendre amb un de sol.

Joaquim Bauxell- Anglès, febrer de 1992

EL FUTUR DEL CATALÀ DEPÈN DE TU

El passat 22 de juny, la lingüista Carme Junyent va visitar 
el nostre poble. Estava previst que vingués el novembre 
del 2020, però la pandèmia que ho va paralitzar tot, 
també va aturar això. Per sort, es va poder reprogramar 
amb la sorpresa que durant aquests mesos la Carme ja 
havia publicat dos llibres més! Així doncs, el que havia 
de ser la presentació d’un llibre es va convertir en la 
presentació de tres.

L’acte, organitzat pel Consell Local per la República i 
emmarcat dins el centenari Joaquim Bauxell, va tenir lloc 
als Jardins de Can Cendra i hi van assistir una cinquantena 
de persones. 

Però... Qui és la Carme?

Nascuda a Masquefa, és professora de Lingüística a 
la Universitat de Barcelona i dirigeix el Grup d’Estudi 
de Llengües Amenaçades (GELA). Fa recerca sobre les 
llengües de la immigració a Catalunya i col·labora amb 
diversos organismes internacionals que treballen per la 
revitalització de llengües. L’any 2019 va ser distingida 
amb la Creu de Sant Jordi. 

I als seus llibres, què hi trobarem?

“Els colors de la neu” és un assaig que pretén trencar 
tòpics lingüístics com, per exemple, el que dona nom 
al llibre. Heu sentit mai allò que els esquimals poden 
distingir no sé quantes tonalitats de blanc? Doncs es 
tracta d’un malentès! 

“El català, la llengua efervescent. 77 visions sobre el 
terreny” és un recull d’articles curts de diversos autors. 
Cadascú té una visió diferent de la llengua, però tots 
coincideixen que el futur del català no pinta bé. I com que 
la cosa no pinta bé, és important que tothom llegeixi “El 
futur del català depèn de tu”, on la Carme Junyent i la 
Bel Zaballa expliquen com moren les llengües i per què el 
català té totes les butlletes. Però el més important de tot 
és que proposen solucions! Sabíeu que actualment tenim 
una situació inèdita? Hi ha un 10% de la població que no 
té ni el català ni el castellà com a primera llengua! Vet aquí 
la importància de no encetar les converses en castellà 
quan ens sembla que no ens entendran en català.

Si encara no esteu convençuts de llegir els llibres de la 
Carme Junyent, heu de saber que...

    • Actualment, un 90-95% de les llengües del món són 

amenaçades.

    • El 94% de la humanitat parlen només el 4% de les 
llengües.

    • Els que ploren la mort d’una llengua són els mateixos 
que la van deixar morir.

Acabem amb paraules de la Carme: “La pregunta és si 
allò que no va arribar a aconseguir el franquisme, que es 
va trobar amb la resistència i l’activisme lingüístic, podria 
acabar passant d’aquí poc per deixadesa nostra”.

Ja no queden papers neutres per repartir!
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CENTRE DE DIA

MOLÍ DE CUC, un espai d’oci que fomenta l’autonomia i la 
socialització de la gent gran.

“Divendres organitzarem una barbacoa al pati del centre 
i prepararem uns aperitius d’estiu.” 

“Avui hem començat a decorar el centre amb el material 
que hem preparat aquesta setmana. Vam decidir la 

decoració tots plegats en l’assemblea mensual.”

“Jo prefereixo fer els treballs manuals i les activitats per 
treballar la memòria a la tarda, per estar més tranquil·la. 

En canvi al matí, m’agrada més moure’m; fer exercici 
físic, regar les flors, sortir a passejar una estona…”    

“Quan juguem al bingo riem molt i sempre hi ha premi!”

“Avui al matí hem fet jocs d’aigua al pati i ens hem 
remullat els peus.”

“Les jardineres amb palets ens han quedat realment 
maques. Quina bona feina!”

Alguna d’aquestes expressions podria ser vostre o d’algú 
que coneixeu? És probable, perquè són frases habituals 
de les persones grans usuàries de Molí de Cuc. Són 
habituals perquè al centre de dia no parem de pensar i 
dur a terme activitats creatives i divertides, de manera 
individual o en grup, d’acord al que vol i necessita cada 
persona. 

Al Centre de dia Molí de Cuc disposem d’un ampli 
programa d’activitats, molt divers, que ens fan amè i 
entretingut el dia a dia. I que plantegem i seleccionem 
periòdicament a partir de les necessitats i gustos de les 
persones usuàries. 

Moltes de les propostes es decideixen a les assemblees 
mensuals que fem tots plegats on també parlem d’altres 
aspectes que afecten al dia a dia del centre.  

A Molí de Cuc acompanyem a les persones grans i ens 
adaptem a les preferències del seu dia a dia. Fomentem 
la seva autonomia i la seva capacitat de decisió en un 
entorn de confiança i amb un tracte proper, respectuós i 
amable.  

La combinació d’activitats d’oci, d’activitat física i de 
socialització que respecten els valors i les característiques 
individuals permeten definir-nos com un recurs que, a més 

d’oferir un servei d’atenció diürna, de dilluns a divendres, 
a persones que han perdut un cert grau d’autonomia 
a l’hora de poder realitzar activitats del seu dia a dia,   
fomenta la seva autonomia i socialització en un entorn 
proper al domicili familiar. 

Si voleu rebre més informació podeu contactar amb 
nosaltres al telèfon 972 439 168 o al correu electrònic 
cdangles@sumaracciosocial.cat.

LLAR DE JUBILATS L’AMISTAT.

La llar després del temps de clausura per el COVID, 
sortosament el dia 2 de maig varem tornar obrir el local 
social, on si fan les partides de cartes i altres jocs,la 
lectura del diaris del dia, i alguna tertúlia.

El dimecres 9 de juny tornarem a engegar el joc de la 
QUINA.Els demés serveis PODOLOGA i PERRUQUERIA 
tant de Sra. com d’home, donaran  servei sempre amb 
totes les mesures de seguretat establertes i per fi el dia 
10 de juliol ens varem retrobar a LA SALA DE BALL amb 
un berenar de botifarrada i amb una animada actuació 
musical amenitzada  per el conjunt CICLON . Va estar 
tot molt animat i si la cosa va per el bon camí podrem 
continuar  amb totes les activitats que fèiem abans de la  
pandèmia.

Això si ,en tots els actes que es fan i hem fet, s’ha complert 
escrupolosament amb totes les normes que ens dicten 
:cita prèvia, usar el gel hidroalcohòlic, desinfecció de tots 
el aparells que fem  servir i sobretot l’ús de la mascareta 
en tot moment. Per sort la gent ho compleix de meravella .

També us diguem que per el mes de setembre tornarem 
a començar l’activitat de gimnàstica i si podem i tenim 
demanda prepararem  alguna sortida. Us animem a 
participar en les nostres activitats sense temor però, 
atenció , això sí, amb molt i molt de respecte, que si ho 
fem així tornarem a veure la llum. 

PARC DE SALUT

A pesar de les restriccions, s’han pogut tornar a fer les 
activitats dirigides en el parc de Salut del Canyo. 

D’octubre a juny s’han celebrat 19 sessions de cada grup 
amb una desena de parcipants en el grup de les 09.30 i 
una quinzena al grup de les 11:00.
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Anglès

CÀRITAS ANGLÈS

Des de l’equip de Caritas d’Anglès us fem un recull de les 
activiats que hem dut a terme aquest darrers mesos.

Servei d’Aliments. 

Aliments bàsics i productes higiene i neteja en coordinació 
amb els serveis socials i conveni amb Ajuntament.

- Famílies ateses: 101. Total persones beneficiàries: 
320

- Mitjana de 62 cistelles al mes

- Aliments en espècie: 23.301 kg (FEGA, Banc Aliments, 
Gran Recapte...)

- Import compra aliments: 7.675€

- Voluntariat: 9 persones

- Covid19: Ss’ha mantingut i adaptat el servei per 
complir amb les mesures de seguretat. Durant estat 
d’alarma amb el suport de voluntariat jove del poble.

Apadrinar un avi. 

Acompanyament per part d’estudiants de 4t d’ESO 
de l’institut a persones grans del Centre de Dia per 
fomentar les relacions entre generacions.  Suport conveni 
Ajuntament.

Curs 19/20

- Participants: 9 persones grans del Centre de Dia

- Voluntariat: 23 joves de l’institut

Setembre 2020

- Participants: 6 persones grans del Centre de Dia, 
intercanvi de cartes i activitats generals pel conjunt 
de persones grans

- Voluntariat: 12 joves de l’institut

Servei de Suport en Drets Socials. 

S’assessora i es dóna suport administratiu a persones 
amb problemàtiques diverses (desnonaments hipotecaris 
o per precari, deutes per crèdits personals a entitats 
bancàries o l’impagament de lloguers...).

Persones ateses: 16

Voluntariat: 1

Suport tràmits telemàtics. 

Servei que es va iniciar a petició de la Taula de Benestar i 
Comunitat. Suport Dipsalut.

- Persones ateses: 10

- Voluntariat: 5

Tallers d’Acollida Lingüística i Cultural (TALC). T

allers de llengua oral, vocabulari i gramàtica bàsiques. 
També es treballen pautes culturals per facilitar la 
participació a nivell de poble. Suport conveni Ajuntament.

Curs 19/20

- Participants: 68

- Voluntariat: 12

Setembre 2020

- Participants: 30

- Voluntariat: 5

Servei d’Intervenció Educativa (SIE). 

Acompanyament a infants i adolescents per millorar els 
seus hàbits d’estudi i treball, així com les seves habilitats 
personals i relacionals. Suport conveni Ajuntament.

Curs 19/20 (fins situació Covid)

- Participants: 35 infants joves (26 de primària i 9 de 
secundària)

- Voluntariat: 11 voluntaris

Setembre 2020. 

- No s’ha tornat a reprendre el servei

Servei d’Ajuda Econòmica. 

Dona cobertura a les necessitats bàsiques de les famílies 
participants, derivades pels serveis socials segons 
conveni amb Ajuntament.

- Persones ateses: 3

- Ajudes econòmiques: 4

- Import economic: 280€

- Voluntariat: 1

Taller de Costura. 

S’ofereixen coneixements pràctics de costura i de 
reutilització i reciclatge de roba alhora que s’afavoreix les 
relacions de veïnatge.

- Participants: 10

- Voluntariat: 3

- Març. Covid: No s’ha tornat a reprendre el servei tot 
i que des del projecte diocesà de l’entitat s’han ofert 
tallers online a les alumnes, mantingut el contacte i 
les voluntàries han estat col·laborant amb el grup del 
poble que van estar confeccionant mascaretes

Grup de Dones. 

És un grup obert i que vol ser plural, per a fomentar la 
trobada i els vincles entre dones, alhora que la seva 
participació ciutadana.

- Participants: 14

- Març. Covid: A través del whatsaap comú s’ha donat 
informacions de la situació i normatives Covid, 
informacions dels organismes públics, propostes 
lúdiques, musicals o artístiques... alhora s’ha ofert 
suport mutu i entre totes s’ha mantingut el caliu.

Grup de conversa. 

Sessions de conversa en català per afavorir el seu ús i 
aprofundir en el seu coneixement.

- Participants: 15

- Voluntariat: 4

- Març. Covid: No s’ha tornat a reprendre el servei

Equip Càritas Anglès

AVANÇAMET DE GALES

Benvolguts anglesencs i anglesenques:

Ens trobem a les portes d’unes noves Gales conscients 
que la situació sanitaria no és la que voldríem per 
tal de poder celebrar la nostra Festa Major, malgrat 
això esperem poder-la tirar endavant i cobrir totes les 
expectatives possibles amb actes de tota mena.

Atents en tot moment a la normativa COVID vigent la 
comissió de festes ja fa temps que treballa de valent 
per poder oferir les millors Gales possibles.

Un agraïment immens cap a elles i ells coneixedor de la 
feinada que estant duent a terme. Moltes gràcies.

A finals d’agost arribarà a les vostres llars el programa 
de la Festa on podreu veure que el sopar popular, el 
pregó de Gales, Els concerts de nit al Canyo (amb S’hi, 
Nana’s, Orquestra Diversions, Pony Pisador, Banda 
Neon, Orquestra Montecarlo), el teatre, les Sardanes, 
les Havaneres, els concerts de tarda (amb la Black 
Music Big Band i la Montecarlo), el ball i concert de 
Gala a la Sala dels Jubilats, els espectacles infantils 
(un cada dia), exposició-concurs de fotografia Anglès, 
els campionats de petanca i botifarra, els partits de 
fútbol, el Castell de focs, la pubilla i l’hereu i d’altres 
divertiments i són ben presents.

La festa és a punt, les ganes de celebració i són, el 
desig que la situació sanitaria ens permeti tirar-la 
endavant es dóna per suposat, ara només ens queda 
esperar que arribin les dates assenyalades amb els 
millors desitjos possibles. Només una nota negativa 
a causa de la situació sanitària que ens trobem aquest 
any tampoc hi podran haver parades ni atraccions pels 
petits/es de la casa esperem que l’any vinent tot sigui 
diferent.

Salut per tothom
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Esportiu ANGLÈS

Benvolguts,             

Des del El Club Esportiu Anglès esperem que tothom estigui bé de salut que ès el 
més important.I que tant aviat com sigui possible podem tornar a gaudir d'una nova 
temporada tots junts , com abans d'aquesta situació pandèmica tant anormal i 
variant que ens toca conviure. 

Hem acabat una temporada atípica, tant per a nosaltres com per als nostres 
entrenadors i jugadors, que mai han trobat el ritme necessari per competir. Al final 
ha sigut un desgavell: decensissos i entrebancs tant esportius com organitzatius, i 
poder acabar la temporada ha sigut tot un calvari.

Però ja fa tres mesos que, tant jo com la nostra junta, estem treballant amb molta       
il·lusió, confeccionant aquesta nova temporada 2021/22, una vegada havent fet el 
relleu a la banqueta amb entrenadors nous, donant un aire diferent que tant  
necessiten els jugadors en actiu com els entrenadors que surten, i que mai els hi 
podrem agrair prou el tracte i la feina ben feta. Gràcies Joan Mª, Antonio i Paco.

El dia 10 d'agost començem a entrenar, amb banqueta nova i també amb alguns 
jugadors nous i altres veterans que ja havíem tingut : ens fa molta il·lusió tornar-los 
a abraçar. Si tot va bé, cada dissabte tindrem partit de pretemporada, a casa i a fora. 
El diumenge de la Festa Major  tindrem  l'AD Guixols , a les 17,30h. 

Per acabar i com no, donar les gràcies a l'Ajuntament d'Anglès a la Sra. Neus Ros 
regidora d'esports i en especial a la Sra. Alcaldessa Àstrid Desset per el suport rebut 
i desitjant-li molta sort en la nova etapa que comença. També agrair a la Diputació 
de Girona, els nostres associats i col·laboradors per la seva inestimable ajuda .

Moltes gràcies,

El vostre president, 

Toni Vega Berenguer    

A.E. UNIÓ REMENCES

Molta gent ens pregunta, per què Remences ? A grans trets i com ha fet històric de la Catalunya Vella 
a mitjans del segle XV, la “Revolta dels Remences”, van ser uns fets característiques i de gran magnitud 
de la nostra zona. D’aquí que el club esdevé el seu nom actual per tal de definir la seva àrea d’actuació 
amb els acords de la unificació de clubs i poblacions i que tots hi siguin representats.

I el color del club, per què groc? És el color més alegre de l’espectre. Està associat a la calor, a l’optimisme i la diversió. 
El groc aporta vitalitat a altres colors. L’associació del groc amb el sol li dóna un aura lluminosa que evoca saviesa, 
intel·ligència i imaginació.

L’ASSOCIACIÓ ESPORTIVA

Hem acabat la temporada 20/21 com A.E. Ter-Brugent i ja com A.E. Unió Remences, un club multi seu dedicat a 
la formació i aprenentatge de futbol base de la nostra zona geogràfica amb seus a Anglès, Osor, Amer, les Planes 
d’Hostoles i Sant Feliu de Pallerols hem començat per organitzar les Activitats de Futbol i Esportives Estiu’21, amb una 
participació a prop de 100 nens i nenes durant el mes de Juliol. Molt contents i moltes gràcies per confiar en nosaltres 
i esperem repetir l’estiu que ve.

El projecte esportiu avança pas a pas i més consolidat, i el pla esportiu de cares a la propera temporada 21/22 s’està 
portant a terme per un bon inici i un bon servei esportiu pels nens i nenes i les famílies que integren la totalitat del club.

Com a Junta Directiva tenim moltes il.lusions i moltes ganes de treballar perquè el club vagi creixent de manera 
exponencial amb més jugadors/es, més entrenadors, més equips, més categories, més material esportiu, més camps 
de futbol, o sigui, més de tot per ser un club de futbol base referent.

Tota la informació de la nostra associació esportiva la trobareu a la 
web: www.unioremences.cat i totes les novetats a les xarxes socials de 
Facebook i Instagram de la Unió Remences.




